

ခေးပိုခင်စာပေ၊ လုမ်းတူင်၊ဝိုင်းဂူခင်းတံး

ဝခင်းထိ 21/1/2020

တံးပံး 4 တံးပံး- ငဝ်းတူင်မိတ်, ပိုတ်,အိုဝ်းခေ တာင်းမိုက်မိုးသိုက်မာခင်း “ဖွင်းစိတ်လင် ပိုခင်းတံး” ခင်းမိုင်းတံး

မိုက်ခေ လုမ်းတူင်,ဝိုင်းဂူခင်းတံး လံးပိုတ်,ခေ ငဝ်းတူင်မိတ်, တံးပံး 4 တံးပံး ကခင်းလံးဂိုင်းဝိုင်း တာင်းမိုက်လိုင်း သိုက်မာခင်း ဖွင်း “ပိုတ်,ခေးသိုက် စိတ်လင်ပိုခင်းတံး” ခင်းမိုင်းတံး မိုက်ပူခင်းမး။

မိုက်ဝခင်းထိ 11/12/2019 ခင်းကွင်း,သခင်းသုဂ္ဂို, ဖွင်းဂိုင်းဂုမ်းလိုင်းမိုင်းမာခင်း လာတ်,ခေ.ဂင်း ပခင်းသိုက်မာခင်း ကခင်းမး နှိမ်းခိုင်း ဂူခင်း တံးလုမ်းလူင် ဖေ,ပိခင်းထမ်း/တြး လာတ်,လိုင်းလုမ်းဖွေ International Court of Justice (ICJ) ဝး “သိုက်မာခင်း ဂူလုမ်းစိတ်လင် ပိုခင်းတံး” ကခင်းယိုင်း လုမ်းဂူခင်းလုက်ဖိုခင်း ကမ်း,ခခင်း ဂူခင်းဂေး,ဂခင်းဂှ် ခပ်ဂူလုမ်း ခင်းယဝ်။

ငဝ်းတူင်ကခင်းခေ ခခင်းပွင်း,ပိုင်းပိခင်းခေလွင်း “ဖွင်းစိတ်လင်ပိုခင်းတံး” ကခင်းဂူခင်းမိုင်းတံး လံးဂူဝိုင်း ထုမ်းလုမ်း- လွင်းစိတ်လင် ပိုခင်းတံးဂှ်,ဂှ်မိုက်လိုင်း ကခင်းလံးလိုင်းလိုင်းဝး “ဂခင်းပိုတ်,ခေးသိုက်တံးပံး 4 တံးပံး” ကခင်း နှိတ်းစိတ်လင်,လုင်လင်လင်, နှိတ်းစိတ်လင်, နှိတ်းစိတ်လင်,ယု,တခင်းသဝ်းဂှ်ခင်းခင်း ခင်းမိုင်းတံး ခခင်းယဝ်။

ခင်းငဝ်းတူင် (ပီးစီးကွင်း) ကခင်းခေ ဖွင်းယမ်းလုမ်းသိုက်မာခင်းပေးထုဝ်၊ ချင်လုင်း ခေးဖွင်းလိုင်း ယမ်းဂှ်ခင်း တမ်းတုတ် ခိုခင်းခေ ခခင်း ပိုင်း ပိခင်းဖွင်းလုမ်းသိုက်မာခင်း နှိတ်းစိတ်လင် မိုက်လိုင်းဝေး,ဖွင်းခခင်း ကခင်းနှိတ်းစိတ်လင်, တံးပံးလိုင်းဂေး,ဂူခင်းမိုင်းဖွင်းဖွင်း, 1,800 ဝခင်း, ခင်း 15 လေးပိင်း ဂူဝိုင်းမုက်, 400,000 ခင်း လိုင်းတံး ပွတ်းဂင်း ခေးပွတ်းလာခင်းခခင်းယဝ်။ ဖွင်းပီး 1996 ခေး, 1998 ခခင်း ဂူခင်းမိုင်းတံး 1,000 ပံးလုမ်းမး,တံးခေး, တံးကေး,သုတ်း ခင်းယိုင်း 625 ဂေး,လုမ်း သိုက်မာခင်း ဂခင်းဝခင်းလုင်လံ။

ဂူခင်းပံး,ဖေးမိုက်ပူခင်းမး 20 ပိပံးခခင်းယင်း ပံး,ဂှ်းပွက်,ခိုခင်း ဝခင်း,ဂိုတ်,မိုင်းခခင်း ခေးလံး, ယမ်းပိခင်းဂိုင်း,ဂခင်းယမ်းမိုင်း ဝေး,သုး နှိတ်းဂခင်း ဂှ်လင်,တွင်းယု,ခင်းမိုင်းထံးထိုင်ယမ်းလိပ်။

လံးမိုက်ခေ ဖွင်းနှိတ်းကွင်း,ငဝ်းတူင် လာတ်,ဝး “ နှိတ်းစိတ်လင်, နှိတ်းစိတ်လင်, တာင်းဂှ်မိုက်လိုင်းလုင် ကခင်းလံး,ဂိုတ်,ပိခင်း ခင်းမိုင်း တံးဖွင်းခခင်း”။ “သဝ်းကမ်း,ကပ်လိုင်းသိုက်မာခင်းထိုင်လွင်း,ပိခင်းထမ်း စိတ်,ပိင်းလိုင်း ဂခင်းနှိတ်း စိတ်,ဂှ်လုင်, လုင်လိုင်းခေ တိုခင်း ဝေးသိုပ်,ပိခင်းထိုင်,ဂူလုမ်း” ဝးခခင်း။

ငဝ်းတူင်ခခင်းခင်း,တူလုမ်းလံး,တံးခခင်း (Link)

<https://www.youtube.com/watch?v=83L9KzklEgs> English sub

<https://www.youtube.com/watch?v=AarIjGTJ3w4> Burmese sub

ဂမ်းသိုပ်,တွင်းထမ်း

- လံးလိပ်: +66 86-188-9827
- ခင်းလမ်းတွင်း: +66 81-603-6655
- လံးဂေးညိုင်: +66 94-728-6696